

O

**OLISA KEN***Founding President Restoration Partners*

United Kingdom



© CRÉDIT PHOTO

**Ken OLISA** was born in 1951 to an English mother and a Nigerian father. Coming from a very modest background, he embodies perfectly the famous quote from Bourdieu: “*The School transforms those who inherit into those who deserve.*” It is with an IBM scholarship that he entered the famous University of Cambridge where he studied natural sciences, before being a graduate of Fitzwilliam University in economic, social and political science. Ken worked at Wang Laboratories, a computer company, where he held very high positions at international level (European Marketing Director, Vice President in charge of marketing or General Manager for the Europe, Africa and Middle East zone). After twelve years of good and loyal service on both sides of the Atlantic, he lets his entrepreneurial spirit guided by founding Interregnum, a financial institution specialising in technologies in 1992, which he will lead until 2006. As the financial engineering sector is far from exhausted, he founded and directed Restoration Partners. His expertise on the issue of corporate finance has opened the doors of Reuters and makes history as the first black man to sit on a board of directors of a public company.

To this must be added a long list of companies in which he holds an executive or non-executive position. A Public

figure, he holds many positions in different entities. Philanthropist, Ken is on the board of two charities. This earned him the title of Officer of the Order of the British Empire (OBE) in 2010. Not forgetting the community, he is at the genesis of the PowerList, listing Afro personalities descendants who have distinguished themselves in their field. A true star in his field, Ken is featured every year in the Top 10 of this ranking. His latest struggle: in 2015, he was appointed Lord-Lieutenant to the Grand London, a title that leads him to frequent get in touch the royal family. 🍷

**2015** - He is appointed Lord-Lieutenant of the Grand London

**2010** - He was awarded the title of the Order of the British Empire (OBE)

**2006** - Member of the Société Informatique Britannique (British Computer Society)

O

**OLISA KEN***Président fondateur de Restoration Partners*

Royaume-Uni



© CRÉDIT PHOTO

**Ken OLISA** est né en 1951 d'une mère anglaise et d'un père nigérian. Issu d'un milieu très modeste, il incarne parfaitement la célèbre citation de Bourdieu : “*L'École transforme ceux qui héritent en ceux qui méritent.*” C'est avec une bourse d'IBM qu'il intègre la célèbre université de Cambridge où il étudie les sciences naturelles, avant d'être diplômé de l'université Fitzwilliam en sciences économiques, sociales et politiques.

Ken a fait ses armes au sein de Wang Laboratories, société informatique, où il a occupé de très hautes fonctions à l'international (Directeur marketing Europe, Vice-Président en charge du marketing ou encore Directeur général pour la zone Europe, Afrique et Moyen-Orient). Après douze ans de bons et loyaux services des deux côtés de l'Atlantique, il laisse parler sa fibre entrepreneuriale en fondant Interregnum, institution financière spécialisée dans les technologies en 1992, qu'il dirigera jusqu'en 2006. Le filon de l'ingénierie financière étant loin d'être épuisé, il fonde et dirige ensuite Restoration Partners. Son expertise sur la question de financement d'entreprise lui a ouvert les portes de Reuters et lui permet d'entrer dans l'histoire en tant que le premier Noir à siéger dans le Conseil d'Administration d'une entreprise publique d'envergure.

À cela il faut ajouter une longue liste d'entreprises dans lesquelles il occupe un poste exécutif ou non. Figure publique, il exerce de nombreuses fonctions dans différentes entités. Philanthrope, Ken est au conseil d'administration deux œuvres de bienfaisance. Ce qui lui a valu le titre d'officier de l'ordre de l'Empire britannique (OBE) en 2010. N'oubliant pas la communauté, il est à la genèse de la PowerList, recensant les personnalités afro descendantes s'étant illustrées dans leur domaine. Véritable pointure dans son domaine, chaque année Ken figure dans le Top 10 de ce classement. Son dernier fait d'arme en date : en 2015, il est nommé Lord-Lieutenant du Grand Londres, titre qui l'amène à côtoyer fréquemment la famille royale. 🍷

**2015** Il est nommé Lord-Lieutenant du Grand Londres

**2010** Il se voit décerner le titre d'Officier de l'ordre de l'Empire britannique (OBE)

**2006** Membre de la Société Informatique Britannique (British Computer Society)